
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jerzego Wcisłę 

na 22. posiedzeniu Senatu 

w dniu 25 marca 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Od 1 stycznia 2021 r., zgodnie z ustawą – Prawo zamówień publicznych, wszystkie sprawy ze skarg na 

wyroki Krajowej Izby Odwoławczej są rozpoznawane przez Sąd Okręgowy w Warszawie, ponieważ tylko tej 

jednostce powierzono uprawnienia, w miejsce dotychczasowych sądów okręgowych. Ujednolicenie ścieżki 

odwoławczej i ułatwienie wnoszenia skarg można uznać za dobre rozwiązanie, jednakże powierzenie tylko 

jednemu sądowi tak wymagających orzeczeń rodzi wiele problemów, które mogą przełożyć się nawet na 

utratę wielomilionowych dotacji unijnych na inwestycje, o które nieustannie walczą samorządy. 

Obecna, szczególna sytuacja, a także niska wydolność sądów doprowadzają do długich przeciągnięć 

spraw, które są niecierpiące zwłoki. Ustawowy termin rozpoznania wynosi miesiąc, ale realnie jest to nawet 

i pół roku, ponieważ sąd, któremu powierzono sprawy, orzeka także w zwykłych sprawach cywilnych. Takie 

sytuacje mogą skutkować poważnymi konsekwencjami. Na przykład przeciągające się sprawy dotyczące linii 

tramwajowych w Olsztynie mogą doprowadzić do utraty środków na inwestycje wartości 365 milionów zł. 

W związku z tym proszę Pana Premiera o rozpatrzenie tej kwestii i odpowiedź na następujące pytanie, 

które jednocześnie jest propozycją dotyczącą formy rozwiązania tego problemu: czy byłoby możliwe czaso-

we przywrócenie możliwości orzekania w procedurze odwoławczej, przewidzianej przez prawo zamówień 

publicznych, przez właściwe sądy okręgowe, przy przekazaniu im spraw z Sądu Okręgowego w Warszawie? 

Z poważaniem 

Jerzy Wcisła 

 

 

 
 


